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Places of Interest in Great Britain

Britain is rich in its historic places which link the present with the past.
The oldest part of London is Lud Hill, where the city is originated. About a mile west of it there is Westminster Palace, where the king lived and the Parliament met, and there is also Westminster Abbey, the coronation church.
Liverpool, the “city of ships”, is England’s second greatest port, ranking after London. The most interesting sight in the Liverpool is the docks. They occupy river frontage of seven miles. The University of Liverpool, established in 1903, is noted for its School of Tropical Medicine. And in the music world Liverpool is a well-known name, for it’s the home town of “The Beatles”.
Stratford-on-Avon lies 93 miles north-west of London. Shakespeare was born here in 1564, and here he died in 1616. Cambridge and Oxford Universities are famous centres of learning. Stonehenge is a prehistoric monument, presumably built by Druids, members of an order of priests in ancient Britain. Tintagel Castle is King Arthur’s reputed birthplace. Canterbury Cathedral is the seat of the Archbishop of Canterbury, head of the Church of England. The British Museums is the largest and richest museum in the world. It was founded in 1753 and contains one of the world’s richest collections of antiquities. The Egyptian Galleries contain human and animal mummies. Some parts of Athens’ Parthenon are in the Greek section. Madam Tussaud’s Museum is an exhibition of hundreds of life-size wax models of famous people of yesterday and today. The collection was started by Madam Tussaud, a French modeler. In wax, in the 18th century. Here you can meet Marilyn Monroe, Elton John, Picasso, the Royal Family, the Beatles and many others: writers, movie stars, singers, politicians, sportsmen, etc.

British literature

Great Britain gave the world a lot of talented people. Many famous writers and lived in Great Britain. One of the best known English playwrights was William Shakespeare. He draws ideas for his tragedies and comedies from the history of England and ancient Rome. Many experts consider Shakespeare the greatest playwright in English language. William Shakespeare wrote 37 plays which may be divided into: comedies (such as “A Midsummer Night’s Dream”), tragedies (such as “Hamlet”, “Othello”, “King Lear”, “Macbeth”) and historical plays (such as “Richard 2”, “Henry 5”, “Julius Caesar”, “Antony and Cleopatra”). Robert Burns represents the generation of Romantic writers. In his poems he described of Romantic writers. In his poems he described with love and understanding the simple life he knew. Among his well-known poems are “Halloween”, “The Jolly Beggars”, “To a Mouse”. Lord George Gordon Byron. His free-spirited life style combined with his rare poetic gift makes him one of the most famous figures of the Romantic Era. His famous works such as “Stanzas to Augusta”, “The Prisoner of Chillon”, “Childe Harold’s Pilgrimage”, “Manfred” draw readers into the passion, humors and conviction of a poet whose life and work truly embodied the Romantic spirit. Sir Walter Scott Wrote the first examples of historical novel. Lewis Carroll became famous when he published “Alice’s Adventures in Wonderland”.

Christmas in Great Britain

For most British families, this is the most important festival of the year. This is the day when many people are traveling home to be with their families on Christmas Day. If you try to catch a train on 24th December you may have difficulty in finding a seat. There are a lot of traditions connected with Christmas butt the most important one is the giving of presents. Family members wrap up their gifts and leave them at the bottom of the Christmas tree to be bound on Christmas morning. At some time on Christmas Day the family will sit down to a big turkey dinner followed by Christmas pudding.
In the afternoon they may watch the Queen on the television as she delivers her traditional Christmas message to the United Kingdom and Commonwealth. Then they enjoy a piece of Christmas cake or eat a hot mince pie. On the Sunday before Christmas many churches hold a service where special hymns are sung. Sometimes singers can be heard on the streets as they collect money for charity. Most families decorate their houses with brightly-coloured paper or holly, and they usually have a Christmas tree in the corner of the room, glittering with coloured lights and decoration. 26th December is also a public holiday, called Boxing Day. This is the time to visit friends and relatives or be a spectator at one of the many sporting events.
Everyone in Great Britain is waiting and enjoying this holiday very much!

British Museums

There are many museums in London. One of them is them is the Tate Gallery in Millmank, which presents modern masters of England and France. There are some fine examples of modern sculpture. Its collection of French Impressionists is marvelous. There is the Victoria and Albert Museum in Brompton Road. It has an outstanding collection of the applied arts of all countries and periods. The National Gallery in Trafalgar Square has one of the best picture collections in the world. It has the most valuable display of French paintings from the early of the Impressionists, and, of course, the finest English painting, with Gainsborough, Turner, Constable and others. It shows the progress of Italian painting from the medieval to the Renaissance, some outstanding pictures of the old Roman masters. It also has a great variety of Dutch and Flemish masters and an excellent choice of Spanish painters. There are great treasures dispersed in private collections all over the world. The Queen’s collection is the most valuable among them.

Newspapers in Britain

If you get on a bus or catch a train in Britain, especially during the morning and evening “rush hour”, you’ll see a lot of people reading newspapers. The press tells us about various political views, interest and levels of education. Papers are usually divided into “quality” papers which are serious with long, informative articles and “popular” which have smaller size. They are less serious and contain more human interest stories than news.
More daily newspapers, national and regional are sold in Great Britain than in most other developed countries. There are about 135 daily papers and Sunday papers, 2000 weekly papers and about 100 papers produced by members of ethnic groups.
A lot of people buy a morning paper, an evening paper and a couple of Sunday papers. On an average day two out of three people over the age of 15 read a national morning paper, about three out of four read a Sunday paper. So it’s not surprising to learn that national newspapers have a circulation of 15.8 million copies on weekdays and 19 million on Sundays.
Newspapers are almost always financially independent of any political party. However, during general election campaigns many papers recommend their readers to vote for a particular political party. Ownership of the national London and regional daily newspapers is concentrated in the hands of large press publishing groups.

Достопримечательности Великобритании

Британия богата историческими местами, которые связывают настоящее с прошлым.
Старейшая часть Лондона – Лад Хилл, с которого начинался город. Около мили к западу от него расположен Вестминстерский дворец, где живет королева и где заседает парламент, и там же находится Вестминстерское аббатство – церковь для коронации.
Ливерпуль, «город кораблей», - второй по величине после Лондона английский порт. Самое интересное место в Ливерпуле - это его доки. Они занимают семь миль речного берега. Университет Ливерпуля, основанный в 1903 году, известен своей Школой тропической медицины. И в музыкальном мире Ливерпуль – хорошо известное имя, поскольку является родным городом «Биттлз».
Стрэтфорд-на-Эйвоне лежит на расстоянии 93 миль к северо-западу от Лондона. Шекспир родился здесь в 1564 году, здесь же он и умер в 1616 году. Кембриджский и Оксфордский университеты – знаменитые центры образования.
Стоунхендж – это доисторический монумент, предположительно сооруженный друидами, членами ордена священников в доисторической Британии. Замок Тинтэйджел – это предполагаемое место рождения короля Артура. Кентерберийский собор – престол епископа Кентерберийского, главы английской церкви.
Британский музей – самый большой и богатый музей мира. Он был основан в 1753 году и содержит одну из богатейших мировых коллекций античных вещей. Египетские Галереи содержат мумии людей и животных. Некоторые части афинского Парфенона находятся в греческой секции.
Музей мадам Тюссо – это выставка сотен восковых фигур натуральных размеров, изображающих известных людей прошлого и настоящего. Коллекция была начата мадам Тюссо, французским скульптором восковых фигур, в 18 веке. Здесь вы можете встретиться с Мэрилин Монро, Элтоном Джоном, Пикассо, королевской семьей, «Биттлз» и многими другими : писателями, кинозвездами, певцами, политиками, спортсменами и так далее.

Британская литература

Великобритания дала миру множество талантливых людей. Много знаменитых писателей и поэтов родились и жили в Великобритании.
Одним из самых известных английских драматургов был Вильям Шекспир. Он брал идеи для своих трагедий и комедий из истории Англии и Древнего Рима. Многие эксперты считают Шекспира величайшим писателем и величайшим драматургом, писавшим на английском языке. Вильям Шекспир написал 37 пьес, которые можно разделить на комедии (например, «Сон в летнюю ночь»),трагедии (как «Гамлет», «Отелло», «Король Лир», «Макбет») и исторические пьесы (как «Ричард 2», «Генрих 5», «Юлий Цезарь», «Антоний и Клеопатра»).
Роберт Бернс представляет поколение писателей эпохи романтизма. В своих поэмах он с любовью и пониманием описывал простую жизнь, которую он знал. Наиболее известными его поэмами являются «День всех святых», «Веселые нищие», «К мыши».
Джордж Гордон Ноэл Байрон. Его одухотворенный стиль жизни в совокупности с редким поэтическим даром сделали его одной из самых известных фигур эпохи романтизма. Его знаменитые работы, такие как «Стансы к Августе», «Шильонский узник», «Паломничество Чайльд Гарольда», «Манфред», вводят читателей в страстность, юмор и убеждение поэта, чья жизнь и деятельность действительно олицетворяет дух романтизма.
Сэр Вальтер Скотт написал первые исторические романы.
Льюис Кэрролл стал знаменитым, когда опубликовал «Приключение Алисы в Стране чудес».

Рождество в Великобритании
 
 Для большинства британских семей это самый важный праздник года. Это день, когда многие люди едут домой, чтобы быть вместе на Рождество. Если вы стараетесь попасть на поезд 24 декабря, вы рискуете, столкнуться с трудностью найти, место. Существуют много традиций, связанных с Рождеством, но наиболее важная из них- дарение подарков. Члены семьи упаковывают свои подарки и оставляют их под рождественской ёлкой, чтобы они были найдены рождественским утром. На Рождество вся семья собирается на обед с большой индюшкой, за которой следует рождественский пудинг.
Днем они могут увидеть по телевизору королеву, посылающую свое традиционное рождественское поздравление в Соединенное Королевство и в Содружество. Затем они наслаждаются куском рождественского пирога или едят сладкий пирожок с начинкой из изюма. В воскресенье перед Рождеством во многих церквях проходят службы, где поют специальные гимны. Иногда певцов слышно на улице, когда они собирают пожертвования. Большинство семей украшают свои дома яркой цветной бумагой и венками из листьев остролиста, и обычно в углу комнаты ставится рождественская елка, сияющая огоньками и украшениями. 26 декабря – также всеобщий праздник, называющийся Днем подарков. Это время навестить друзей и родственников или стать зрителем одного из множества спортивных событий.
Каждый в Великобритании ожидает этого праздника и наслаждается им!

Британские музеи

В Лондоне много музеев. Одним из них – Тейт галерея в Милманке, в которой представлены современные художники Англии и Франции. Здесь есть несколько прекрасных образцов современной скульптуры. Коллекция французских импрессионистов- потрясающая. На Бромптон Роад находится музей Виктории и Альберта. Там хранится выдающаяся коллекция прикладного искусства всех стран и периодов.
Национальная галерея в Трафальгаре- сквере имеет самую лучшую в мире коллекцию картин. В ней находится очень ценная выставка французских полотен ранних импрессионистов и, конечно, прекрасная английская живопись Гейнсборо, Тернера, Констебла и других. Она демонстрирует развитие итальянской живописи со времен средневековья до Ренессанса, некоторые выдающиеся картины древних римских художников. В ней широко представлены голландские и фламандские мастера и есть большой перечень работ испанских художников. Многие шедевры разбросаны в частных коллекциях по всему миру. Королевская коллекция наиболее ценная среди них.

Газеты в Британии

Если вы попадете в автобус или поезд в Британии, особенно во время утреннего или вечернего часа пик, вы увидите много людей, читающие газеты. Пресса сообщает нам о различных политических событиях, пользе и уровнях образования. Газеты обычно делятся на «качественные», которые содержат серьезные, содержательные статьи, и «популярные», размер которых меньше. Они менее серьезны и содержат больше интересных историй для людей, чем новостей.
В Великобритании больше, чем в других развитых странах, продаётся дневных, национальных и региональных газет. Существует около 135 дневных и воскресных газет, 2000 еженедельников и около 100 газет, издаваемых членами этнических групп.
Много людей покупают утреннюю, вечернюю и несколько воскресных газет. Ежедневно двое из трех человек старше 15 лет читают национальную утреннюю газету, три из четырех читают воскресную газету. Поэтому не удивительно, что национальные газеты издаются тиражом 15,8 миллиона экземпляров в будни и 19 миллионов- по воскресеньям.
Газеты почти всегда независимы в финансовом плане от политических партий. Однако во время общей выборной компании многие газеты предлагают своим читателям проголосовать за определенную политическую партию. Владение национальными, лондонскими и региональными дневными газетами сосредоточено в руках больших издательских групп прессы.
Present – настоящий
Rich - богатый
Past - прошлый
Originated – возникать, происходить
King - король
Palace - дворец
Parliament - парламент
Church - церковь
Coronation - коронация
“City of ships” – город кораблей
Greatest - величина
Occupy – занимать
Establish - основывать
Lie - лежать
Born - рожденный
Famous - знаменитый
Rank - ряд, шеренга
Frontage - фасад
Learn - учить
Monument - монумент
Built - строить
Presumably - предположительно
Ancient - древний
Castle - замок
Cathedral - замок
Bishop - епископ
Head - глава
Large - большой
Antiquity - античный
Mummies - мумии
Wax - воск
Prehistoric- доисторический
Writer - писатель
Playwright- драматург 
Draw - черпать
Consider - считать
Play - пьеса
Represents - представлять
Generation - поколение
Combine - сочетать
Poet - поэт
Rare - редкий
Pilgrimage - паломничество
Passion - страсть
Conviction - осуждение
Wonderland – страна чудес
Embody - воплощать
Spirit - дух
Novel - роман
Publish - издавать
Adventure - приключения
Christmas - рождество
Important - важный
Festival - праздник
Try - стараться
Catch - попасть
Train - поезд
Difficulty - трудность
Find - находить
Connect - связываться
Wrap - завертывать
Gift - подарок
Turkey - индюшка
Commonwealth - содружество
Charity - благотворительность
Glitter - сверкать
Tree – дерево, елка
Corner - угол
Public – всеобщий 
Call - звать
Boxing Day – день подарков
Relative – родственник 
Spectator - зритель
Event - событие
Sculpture - скульптура
Impression – впечатление 
Marvelous - удивительный
Applied - прикладной
Country - страна
Valuable - ценный
Early – ранний 
Finest – прекрасный 
Medieval – средневековый 
Outstanding - выдающийся
Variety – разнообразие 
Excellent – превосходный 
Choice – выбор 
Treasure – сокровище 
Disperse – рассеиваться 
Private – частный 
Travel – путешествие 
Member – член 
Follow – следовать 
Mince – крошить 
Bright - яркий
Wait - поджидать
Display - выставка
Epoch - эпоха
Note - примечание 
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